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 عدم سواد تخصصی مدیران
بلای جان فوتبال

چالـــش نگارش قراردادهای بـــد در فوتبال ایران مربوط 
به دیروز و امروز نیســـت بلکه ســـال ها این درد مشترک 
گریبانگیر باشگاه های لیگ برتری بوده و در برخی اوقات 
کار به جای باریک کشیده شده تا لطمات جبران ناپذیری 
به پیکره نحیف و آسیب پذیر فوتبال باشگاهی ایران وارد 

شود.
با وجود این، همچنان همان روند سنتی در فرایند نگارش 
قراردادهـــا در حال تکرار اســـت تا این واقعیت تلخ برملا 
شود که مدیران فوتبال ایران هیچ اعتقادی به تغییر رویه 

در این بخش ندارند.
نبود دانش مدیریتی و عدم تسلط به قوانین بین المللی 
در حـــوزه تصمیم گیـــری باشـــگاه ها نقـــش پـــر رنگی در 
شـــکل گیری ایـــن معضـــل ایفا کـــرده و علی رغـــم تأکید 
نهادهـــای بین المللی مبنـــی بر لزوم آگاهـــی مدیران به 
دانش روز حوزه مدیریت تنها تعداد انگشت شـــماری به 
ســـمت علم آموزی در حوزه مدیریت رفتند و سایر نفرات 
با همان سیستم کوچه بازاری مشغول اداره باشگاه های 

به اصطلاح حرفه ای فوتبال ایران هستند.
بـــه اعتقاد بســـیاری از کارشناســـان و صاحبنظران حوزه 
فوتبـــال، نگارش قـــرارداد یکـــی از هنرهـــای منحصر به 
فرد یک مدیر باشـــگاه اســـت تا تمامـــی الزامات قانونی و 
استانداردهای روز جهان را به سود باشگاه تحت مدیریت 
خـــود در متـــون آن لحاظ کنـــد تا چالش هـــای حقوقی 
گریبانگیر آن باشـــگاه  نشـــود اما بخـــش قابل توجهی از 
باشـــگاه های ایرانـــی از داشـــتن چنین مزیتـــی محروم 
هســـتند چون مدیـــر تصمیم ســـاز در آن مجموعه فاقد 

دانش و توانمندی لازم در حوزه نگارش قرارداد است.
مطمئناً اگر مدیران فوتبال ایران از دانش کافی برخوردار 
بودنـــد و در فرایند نـــگارش قراردادهـــای حرفه ای همه 
الزامات را لحاظ می کردند امروز نگران سرکشی بازیکنان 
و ســـتاره های خود در طـــول فصل پیـــش رو نبودند، اما 
بخش عمـــده ای از مدیران فوتبال ایران نگرانند چگونه 
حاشیه های متعدد ستاره های جوان خود را کنترل کنند.
اگر مفاد قرارداد بازیکنان بر اساس اصول و قواعد حرفه ای 
تنظیم می شـــد، هیـــچ بازیکنی به خود جـــرأت نمی داد 
بـــا وجود متعهد بودن به یک باشـــگاه حرفه ای سلســـله 
رفتارهـــای غیـــر حرفه ای را مرتکب شـــود امـــا ضعف در 
ساختار قرارداد باعث شده میزان حاشیه های بازیکنان 
و بعضاً برخی مربیان به شکل قابل توجهی افزایش یابد 

و هیچ کسی قدرت برخورد با آن را نداشته باشد.
قطعاً اگر چالش موجود در این حوزه برطرف نشود، نه تنها 
دردسرها و بحران های مالی و اخلاقی قابل کنترل نیست 
بلکه باید منتظر سوءاستفاده بازیکنان و مدیر برنامه های 
فرصت طلب حاضر در این عرصه باشیم تا از سوءمدیریت 

موجود نهایت استفاده را ببرند.
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تیـــم ملـــی فوتبـــال درحالـــی مرحله ســـوم 
مســـابقات انتخابـــی جـــام جهانـــی 2026 را 
در پیـــش دارد کـــه در مســـیر رویارویـــی بـــا 
تیم های همگروهی اش )قطر، ازبکســـتان، 
قرقیزستان، کره شـــمالی و امارات( با برخی 
چالش هـــا مواجـــه اســـت. آماده ســـازی و 
VAR، برنامـــه  تجهیـــز ورزشـــگاه آزادی بـــه 
پرفشـــار ســـال پیش رو با توجه بـــه برگزاری 
لیـــگ برتـــر، لیـــگ نخبـــگان و جـــام حذفی 
جملـــه  از  مالـــی  مشـــکلات  همچنیـــن  و 
چالش هـــای تیم ملی اســـت کـــه نمی توان 
بـــه ســـادگی از آنهـــا عبور کـــرد. بـــر همین 
اســـاس »ایـــران« بـــا مهـــدی محمدنبـــی، 
سرپرســـت تیـــم ملـــی در خصـــوص ایـــن 
مســـائل صحبت کـــرد که صحبت هـــای او را 

در ادامـــه می خوانیـــم.
 

 قرعه کشی مرحله سوم درحالی انجام 

شد که کارشناسان اعتقاد دارند تیم 
ملی در گروه آسانی قرار گرفته، شما 

هم چنین نظری دارید؟
بـــه هیـــچ وجـــه نمی توانیـــم حریفـــان تیـــم 
ملـــی را ســـاده بدانیم چـــرا که ایـــن تیم ها در 
ســـال های اخیـــر ســـرمایه گذاری زیـــادی در 
فوتبال داشـــتند. دیگـــر نمی تـــوان از آنها به 
عنـــوان حریفان درجـــه دوم و ســـوم یاد کرد 
بـــه این دلیل کار ســـختی در پیـــش داریم اما 
ضمـــن احترام بـــه همه رقبا تـــلاش می کنیم 
کار ســـخت مان را بـــا نتایـــج خـــوب جبـــران 

. کنیم
 

 وضعیت تیم ملی را چطور می بینید؟
الحمدللـــه شـــرایط تیـــم ملـــی خوب اســـت 
امـــا همان گونـــه کـــه گفتـــم کارمـــان آســـان 
نیســـت. در همین مســـابقات یورو می بینیم 
کـــه تیم هـــای بـــزرگ چطـــور برابـــر تیم های 
بـــه اصطـــلاح ضعیف تـــر غافلگیر می شـــوند. 
درحـــال حاضـــر تیم ها بـــه همدیگـــر نزدیک 
شـــده اند به حـــدی کـــه دیگر نمی تـــوان یک 
بازی را آســـان و یـــک بازی را ســـخت بدانیم.

 
 تیم ملی در این مسیر با چالش هایی 
مواجه است که یکی از این چالش ها 

 VAR الزام ای اف سی بر استفاده از
است و یکی دیگر هم مرمت ورزشگاه 

آزادی است. این موضوع به کجا 
رسیده است؟

خوشـــبختانه VAR و تجهیـــزات آن درحـــال 
حاضـــر در اســـتادیوم آزادی مســـتقر اســـت 
کـــه جـــا دارد از مســـئولان شـــرکت تجهیـــز و 
همین طـــور وزیـــر ورزش و جوانـــان تشـــکر 
ویـــژه ای داشـــته باشـــم. درخواســـت مـــن از 
مســـئولان این اســـت که در مـــدت باقیمانده 
تا شـــهریورماه، نســـبت به مرمت و بازســـازی 
اســـتادیوم آزادی تلاش ویژه ای داشته باشند 
تـــا بتوانیم از امتیـــاز میزبانی اســـتفاده کنیم 
و حضـــور هـــواداران تیـــم ملی را هم داشـــته 
باشـــیم. در واقع هر تیمی نتواند این شـــرایط 
را فراهم کند از میزبانی در کشـــورش محروم 

می شـــود.
 

 تقویم مسابقات یکی دیگر از 
موضوعاتی است که تیم ملی با آن 

مواجه است، آیا در این خصوص تیم 
ملی به مشکل برنمی خورد؟

طبق ســـال های گذشـــته جلســـاتی با حیدر 
بهاروند، رئیس ســـازمان لیـــگ در خصوص 
تقویـــم مســـابقات داشـــتیم و این جلســـات 

نبی، سرپرست تیم ملی در گفت و گو با »ایران«:

اولویت لیگ نیست، تیم ملی است

ادامـــه خواهـــد داشـــت. مشـــخصاً اولویت مان، 
مســـابقات تیم ملـــی اســـت و براســـاس تقویم 
تیـــم ملی برنامه ریزی مســـابقات لیـــگ را انجام 
می دهیـــم. تـــلاش همـــه بـــر ایـــن اســـت کـــه 
مســـابقات تیم هـــای باشـــگاهی بـــا تیـــم ملـــی 

تداخل نداشـــته باشـــد.
 

 یکی دیگر از موضوعات، مشکلات مالی 
است و این مشکل همیشه وجود داشته، 

اکنون هم تیم ملی مشکلات مالی دارد؟
طبیعتاً این تحریم های ظالمانه و محدودیت ها، 
ســـختی های ما را بیشـــتر می کند امـــا امیدواریم 

با درایت شخص کیومرث هاشـــمی، وزیر ورزش 
ایـــن مشـــکل را نداشـــته باشـــیم. در هـــر حـــال 
تیم ملـــی بـــرای موفقیت و رســـیدن بـــه هدف، 
نیازمنـــد همـــکاری و تعامـــل و حمایـــت دولـــت 
اســـت و امیدواریـــم همـــه در ایـــن مســـیر به ما 
کمک کننـــد تا بتوانیم در رســـیدن به هدف مان 

موفق باشـــیم.
 

 آیا تیم ملی بازی های دوستانه خواهد 
داشت؟

براســـاس تقویم فشـــرده نمی توانیـــم هیچ بازی 
دوستانه ای داشـــته باشیم.

در همین در همین 
مسابقات مسابقات 

یورو یورو 
می بینیم می بینیم 

که تیم های که تیم های 
بزرگ چطور بزرگ چطور 

برابر تیم های برابر تیم های 
به اصطلاح به اصطلاح 

ضعیف تر ضعیف تر 
غافلگیر غافلگیر 
می شوندمی شوند

یکـــی از موضوعـــات داغ ایـــن روز هـــای 
مجـــوز  تکلیـــف  تعییـــن  پرســـپولیس، 
ســـرمربی جدیـــد ایـــن تیـــم اســـت، در 
همین راســـتا روز گذشته رضا درویش در 
خصوص آخرین وضعیت حضور »خوان 
کارلوس گاریـــدو« در تهران گفت: »واقعاً 

متعجـــب هســـتم کـــه برخی هـــا چگونه 
خبـــر می زنند. شـــورای برون مرزی مجوز 
حضور این مربی در ایـــران را صادر کرده 
اســـت و به ما اعلام کردند که یکسری از 
مـــدارک او باید تکمیل شـــود. در همین 
رابطـــه مـــا دیـــروز مـــدارک را از گاریـــدو 
دریافـــت و بـــرای شـــورای برون مـــرزی 
ارســـال کردیم و بـــه احتمال زیـــاد امروز 
کارهای نهایـــی او برای حضـــور در ایران 
انجـــام خواهد شـــد. اگر مراحـــل اداری 
کارهای گاریدو امروز انجام شود احتمال 
اینکه او تـــا آخر هفته جـــاری راهی ایران 

شـــود، وجود دارد.«
  

تا آخر هفته منتظر بیرانوند و 
اسماعیلی فر می مانیم

در فصـــل نقل وانتقالات کـــه هواداران 

رضـــا  هســـتند  منتظـــر  پرســـپولیس 
درویش پس از انتصاب ســـرمربی این 
تیـــم، از خریدهـــای جدیـــد رونمایـــی 
کند، همه چیـــز در این باشـــگاه تحت 
تأثیر وضعیـــت مهدی ترابـــی، علیرضا 
بیرانونـــد و دانیـــال اســـماعیلی فر قرار 

گرفته اســـت. 
علیرضـــا بیرانونـــد پـــس از جدایـــی از 
بـــا تراکتـــور،  پرســـپولیس و مذاکـــره 
درحـــال حاضـــر در تعطیـــلات به ســـر 
می بـــرد و هنـــوز تکلیفـــش بـــه صورت 
قطعی مشـــخص نشـــده اســـت؛ ترابی 
هنـــوز  هـــم  اســـماعیلی فر  دانیـــال  و 
تصمیمی بـــرای تمدید با پرســـپولیس 
اتخـــاذ نکرده انـــد. رضـــا درویـــش در 
خصـــوص آخریـــن وضعیـــت علیرضـــا 
ترابـــی و دانیـــال  بیرانونـــد، مهـــدی 

اســـماعیلی فر گفـــت: »مـــا نامـــه ای را 
بـــه ایـــن بازیکنـــان ارســـال کرده ایم و 
تـــا آخـــر هفتـــه جـــاری منتظر پاســـخ 
آنها می مانیـــم. ترابی و اســـماعیلی فر 
قـــراردادی با پرســـپولیس ندارنـــد و با 
توجـــه بـــه اینکـــه اصالتاً پرسپولیســـی 
هســـتند به آنها فرصـــت داده ایم، البته 
آنهـــا حـــق دارند بـــا باشـــگاه های دیگر 
هـــم مذاکـــره کننـــد.« او در خصـــوص 
اظهـــار پشـــیمانی اســـماعیلی فر برای 
بازگشـــت به پرســـپولیس گفت: »اصلاً 
بحث پشـــیمانی مطرح نیست، بازیکن 
طـــی مـــدت زمانـــی کـــه قـــرارداد دارد 
تحـــت قرارداد تیم اســـت و پـــس از آن 
صلاح خـــود را برای حضـــور در آن تیم 
یـــا جدایـــی از آن تشـــخیص می دهد. 
اگر ایـــن بازیکنان بـــه باشـــگاه بیایند، 

محبت می کنند چـــون باید قید مبالغ 
هنگفتی را بزنند. مـــا تمام تلاش خود 
را می کنیـــم تا در فصل آینـــده تیمی در 
حد نام باشـــگاه پرســـپولیس داشـــته 

» . شیم با
 

از سازمان لیگ  طلب داریم
اخیـــراً ســـازمان لیـــگ طی یـــک اقدام 
عجیـــب، تبلیغات محیطـــی را انحصاراً 
در اختیـــار گرفـــت و همیـــن موضـــوع 
موجـــب اعتراض برخـــی اهالی فوتبال 
شـــد. روز گذشـــته رضـــا درویـــش در 
خصوص همیـــن حق تبلیغات محیطی 
در جمـــع خبرنـــگاران توضیـــح داد: 
»فصـــل گذشـــته ســـازمان لیـــگ پولی 
بابـــت تبلیغـــات دور زمین به مـــا نداد 
و با توجـــه به اینکـــه ما حـــدود ۱۶، ۱۷ 

بـــازی را در ورزشـــگاه آزادی از حریفان 
خـــود میزبانـــی کرده ایـــم و بـــرای هـــر 
۴ میلیـــارد تومـــان  بایـــد  بـــازی هـــم 
دریافـــت کنیم مبلغ زیادی را ســـازمان 
لیـــگ بایـــد بـــه باشـــگاه پرســـپولیس 
پرداخـــت کنـــد. ســـازمان لیـــگ بابت 
بدهـــکار  مـــا  بـــه   دو فصـــل گذشـــته 

است.« 
او ادامـــه داد: »باید از یکـــی از بانک ها 
که سهامدار باشـــگاه است، تشکر کنم 
کـــه مبالغی خـــارج از تعهد خودشـــان 
بـــه باشـــگاه پرداخـــت کرده انـــد. اگـــر 
یـــق  ر تز ه  شـــگا با بـــه  ی  ز ر ا لـــغ  مبا
نمی شـــد ما بـــا جرایـــم زیـــادی روبه رو 
می شـــدیم، امیدوارم ســـایر بانک های 
مـــا  کمـــک  بـــه  هـــم  م  ســـیو  کنسر

بیایند.«

درویش: گاریدو بزودی راهی تهران می شود

بازگشت میلاد بعد از چهار سال

زکی پور توافق کرد؛ ترافیک درسمت چپ آبی ها
در روز های اخیر بیشـــتر اخبار اســـتقلال حول محور بازیکنان چپ پا 
بـــوده اســـت. حجـــم زیـــادی از ایـــن اخبـــار اختصاص داشـــته به 
وضعیت ابوالفضل جلالی که اخیراً با اســـتقلال قرارداد بســـته، 
اما همچنان شـــنیده می شـــود که او باید برای گذراندن دوران 
ســـربازی اســـتقلال را به ســـمت تیم ملوان ترک کند. درعین 
حال مســـئولان باشـــگاه اســـتقلال توافقاتی هم با ســـلمانی 
داشـــته اند؛ بازیکنـــی کـــه ابتدا قرار بود از لیســـت اســـتقلال 
کنـــار گذاشـــته شـــود، اما بـــه دلیل شـــرایط نامعلـــوم جلالی 
مســـئولان باشـــگاه اســـتقلال تصمیم گرفتند با این بازیکن نیز 
توافق کنند. اما به تازگی نیز باشـــگاه اســـتقلال با یک چپ پای 
دیگر هم به توافقاتی دســـت یافته و قرار اســـت ایـــن بازیکن نیز 
قرارداد خود را به طور رســـمی با باشـــگاه استقلال به امضا برساند. 
اخیـــراً میـــلاد زکی پـــور توافقاتی با مســـئولان باشـــگاه اســـتقلال 
داشـــته و قرار شـــده برای دو فصل در ترکیب اســـتقلال بازی کند. 
زکی پـــور قبـــلاً نیز برای اســـتقلال به میـــدان می رفـــت، اما بـــه دلیل برخی 
انتقـــادات ناچار به ترک این باشـــگاه شـــد، اما عملکرد مطلـــوب این بازیکن 
در ســـپاهان و احتمـــال جدایی جلالی در روز های آتی موجب شـــد باشـــگاه 
اســـتقلال بار دیگر در راســـتای بازگشـــت میلاد زکی پور اقداماتـــی انجام دهد. 
زکی پور بعد از توافق با اســـتقلال در صفحه رســـمی خود با باشـــگاه سپاهان نیز 
خداحافظی کرد تا حضورش در اســـتقلال را به نوعی قطعـــی جلوه دهد. هرچند 
که از آمار چهار ســـال اخیر او اعداد جالبی در دســـت نیســـت و زکی پور نتوانسته 
عملکـــرد درخشـــانی از خود به جـــا بگذارد. به هرحـــال اگر زکی پور هم با اســـتقلال 
قـــرارداد امضا کند تعداد بازیکنان چپ پای سرشـــناس اســـتقلال به عدد ۳ می رســـد، 
اما چنانچه جلالی از اســـتقلال به ســـمت ملـــوان برود، درنهایت اســـتقلال دو بازیکن 
چپ پـــا در ترکیـــب فصـــل آینده خـــود خواهد داشـــت و از ایـــن منظر ترافیکـــی ایجاد 
نخواهد شـــد و اســـتقلال با همین دو بازیکن وارد لیگ بیســـت وچهارم خواهد شـــد.

علیپور، سوژه نقل وانتقالاتی جذاب مدعیان

آقای گل؛ مهاجم محبوب ایجنت ها
 یکی از بازیکنانی که برای فصل پیش رو، قصد بازی در لیگ برتر ایران را دارد، علی علیپور اســـت. 
مهاجم اســـبق پرســـپولیس و آقای گل پیشـــین لیگ هفدهـــم ایران که در چهار فصل گذشـــته 
در لیـــگ پرتغـــال حضور داشـــت و بـــرای تیم هـــای ماریتیمو و ژیل ویســـنته به میـــدان رفت. 
بازیکن شـــماره ۷0 ســـابق سرخپوشـــان پایتخت، در این میان هر بار مصاحبه ای انجام داده 
از عـــرق و تعصب به پرســـپولیس گفته و اینکه دوســـت دارد در زمان بازگشـــت به لیگ ایران 
دوبـــاره پیراهـــن این تیم را بپوشـــد. او بعد از پایان قـــرارداد با ژیل ویســـنته و حضور ناموفق 
در لیـــگ پرتغال، حالا عـــزم خود را بـــرای بازی در لیگ برتـــر جزم کرده و به نظر می رســـد، 
هدفی جز قرمزپوش شـــدن ندارد اما در ابتدا خبر رســـید که اوســـمار ویرا ســـرمربی سابق 
پرســـپولیس، علاقه ای به جـــذب او ندارد ولی بعـــد از رفتن این مربی برزیلی، این باشـــگاه 
درگیر جذب ســـرمربی جدید شـــد و همچنین احتمال ســـرباز شـــدن علیپـــور نیز مطرح 
شـــد. در ایـــن بین و در شـــرایطی که همه فکر می کردند پرســـپولیس اولیـــن و آخرین تیمی 
اســـت که علیپور بـــا آن مذاکره می کند اما این اتفـــاق رخ نداد و آقای گل ســـابق لیگ در رادار 
چند باشـــگاه متمول قرار گرفته اســـت. از جمله سپاهان، اســـتقلال و تراکتور که به جذب این 
بازیکـــن علاقه نشـــان داده اند. نکته ای کـــه در خصوص علیپور وجود دارد این اســـت که باتوجه 
بـــه اینکه او لژیونر بوده، جزو ســـهمیه لیگ برتری ها محســـوب نمی شـــود و بـــرای همین به یک 
ســـوژه نقل وانتقالاتـــی جذاب بـــرای مدعیـــان و همچنین یـــک بازیکن محبوب بـــرای ایجنت ها 
تبدیل شـــده اســـت تـــا بتوانند از طریـــق انتقال او بـــه تیم مورد نظرشـــان، درآمدزایی بیشـــتری 
داشـــته باشـــند. در جدیدترین خبری که درباره ایـــن بازیکن آمده، تراکتور که به واســـطه حضور 
احتمالـــی ترابـــی، بیرانوند و اســـماعیلی فر مذاکراتـــی با علیپور انجـــام داده امـــا این صحبت ها 

هنـــوز به نتیجه نرســـیده اســـت. گویا علیپـــور در مذاکره با تراکتـــور خواهان دریافـــت مبلغ ۴0 
میلیارد اســـت که این درخواســـت با جواب رد طرف مقابل مواجه شـــده است. علیپور که ظرف 

روزهای اخیر به درخواســـت مذاکره با پرسپولیس پاســـخی نداده، به نظر می رسد درحال بررسی 
شـــانس های دیگر خود اســـت تا ببیند آیـــا می تواند قـــرارداد بهتـــری امضا کند یا نـــه؟ اگر چنین 
اتفاقـــی نیفتاد، آن وقت اســـت که علیپور و پرســـپولیس پای میز مذاکره می نشـــینند و احتمالاً 
توافـــق هم می کنند. براســـاس این گزارش، پرسپولیســـی ها می خواهند پیشـــنهاد اولیه خود به 

علیپـــور را عددی بیـــن ۱۵ تا ۲0 میلیارد تومـــان اعلام کنند.

ــرخ این روزها بسیار قمر  اوضاع ارتش سـ
ــن روزها  ــت. درویش که ایـ ــرب اسـ در عقـ
ــاب و کتاب و پرداخت  ــتر درگیر حسـ بیشـ
قراردادهای معوقه و جور کردن پول برای 
ــد که  ــت، می دانـ ــد اسـ ــای جدیـ قراردادهـ
ــبقت را از او در  ــر دیر بجنبد رقبا گوی سـ اگـ
ــد ربود و آن  ــان خواهنـ تجهیز تیم های شـ
ــمگین. وقت او می ماند و هواداران خشـ
ــد  خریـ ــر  منتظـ ــان  همچنـ ــواداران  هـ
ــتند. آنها  ــرای بیرانوند هسـ ــن بـ جایگزیـ
ــتی  ــان از بدعهدی و پول دوسـ ــه دل شـ کـ

ــد و  ــد او را زده انـ ــت، قیـ ــون اسـ ــرو خـ بیـ
ــنگربان مطمئن دیگری  ــم به راه سـ چشـ
ــالاً او را  ــه احتمـ ــی کـ ــتند. دروازه بانـ هسـ
ــد منتظر  ــت و بایـ ــد یافـ ــران نخواهنـ در ایـ
ــا البته  ــند. این روزهـ ــی باشـ ــری  خارجـ گلـ
ــدزاده هم به  ــر عابـ ــد امیـ ــث خریـ ــه بحـ کـ
ــز  جـ ــه  کـ ــی  دروازه بانـ ــد.  می رسـ ــوش  گـ
ــتر  ــل بیشـ ــل قبـ ــول فصـ ــی در طـ مقاطعـ
ــرایط آرمانی  ــوده و از شـ ــین بـ نیمکت نشـ
ــکوچیچ  ــت. او که در دوران اسـ به دور اسـ
ــت درون دروازه تیم ملی برای خود  توانسـ
ــت  ــت و پا کند، مدت هاسـ جایگاهی دسـ
ــته را ندارد  ــت های مطمئن گذشـ که دسـ
ــمار و بدی را دریافت کرده  و گل های پر شـ

. ست ا
ــه از احمد عابدزاده  ــت کـ واقعیت این اسـ
ــه  ــنگ ها فاصلـ ــدزاده فرسـ ــر عابـ ــا امیـ تـ
ــوش به فامیل  ــرخ ها دلخـ ــت و اگر سـ اسـ

»عابدزاده« هستند سخت در اشتباهند. 
ــراز و فرودهای اخلاقی  بیرانوند با تمام فـ
ــی  قهرمانـ ــال های  سـ در  ــت  داشـ ــه  کـ
ــب  کسـ ــی  اصلـ ارکان  از  ــی  یکـ ــرخ ها  سـ
ــیده  ــی پوشـ عنوان اولی بود و این بر کسـ
ــت. حالا هم اگر درویش می خواهد  نیسـ
ــد  ــظ کنـ ــگاه حفـ ــن باشـ ــام را در ویتریـ جـ
ــوب دروازه کند.  ــد فکری برای چهارچـ بایـ
ــرخ البته که اوضاع  ــیم خاردارهای سـ سـ
ــی  پور علـ ــود  وجـ ــا  بـ ــد.  دارنـ ــاعدی  مسـ
ــی و نعمتی نگرانی چندانی  گنجی، کنعانـ
ــوم دفاعی نیست و تنها نگرانی  در یک سـ
ــت.  اسـ ــیانی  گولسـ ــی  جدایـ ــواداران  هـ
ــورو ۲0۲۴  ــن روزها در یـ ــن گرجی ایـ بازیکـ
ــته و قطعاً  ــده ای داشـ ــرد خیره کننـ عملکـ
ــرای او به صف  ــدی بـ ــتگاران جدیـ خواسـ
ــت دارند  ــواداران دوسـ ــد. هـ ــد شـ خواهنـ
ــت  ــگاه در تلاش اسـ او در تیم بماند و باشـ

ــم کند اما  ــرارداد را فراهـ ــد قـ ــه تمدیـ زمینـ
ــت. ــراً چیز دیگری اسـ ــتان ظاهـ داسـ

ــد  ــوز خریـ ــپولیس هنـ ــروز پرسـ ــه امـ ــا بـ تـ
ــراغ پر  ــته و تنها به سـ ــایان ذکری نداشـ شـ
ــاله ها رفته است که  ــت ۲۳ سـ کردن لیسـ
ــد در لیگ  ــه می خواهـ ــی  کـ دردی را از تیمـ
ــد.  ــدان رود دوا نمی کنـ ــه میـ ــگان بـ نخبـ
ــک  ــد، هافبـ ــان می خواهنـ ــا دروازه بـ آنهـ
ــم  ــر مهاجـ ــه مهم تـ ــد و از همـ می خواهنـ
ــاع از عنوان  ــرای دفـ ــا بـ ــد. آنهـ می خواهنـ
ــیا همه چیز  ــروداری در آسـ ــی و آبـ قهرمانـ
ــد چون  ــز ندارنـ ــچ چیـ ــد و هیـ می خواهنـ
ــده و  ــکیل نشـ ــی تشـ بانکـ ــیوم  کنسرسـ
ــور همه را  ــد جـ ــا بایـ ــی از بانک هـ ــا یکـ تنهـ
ــاً از  ــاً و قطعـ ــد. پس حتمـ ــه دوش بکشـ بـ
ــرخ ها  ــت و سـ ــت و پاش خبری نیسـ ریخـ
ــته باید به رینگ نقل و  ــت های بسـ با دسـ

بروند. ــی  انتقالاتـ

با دست های بسته روی رینگ

نگاه

جواد رستم زاده
خبرنگار

اخبار ضدونقیض از زیلیکیچ

تکذیب تست پزشکی بازیکن 
استقلال در ایفمارک

باشـــگاه اســـتقلال از مدت هـــا قبـــل بـــا دو بازیکن اهل 
کشـــور بوســـنی وهرزگوین وارد مذاکره شـــده بـــود که هر 
دوی آنها در ایران حضـــور دارند. آلمدین زیلیکیچ، وینگر 
۲8 ســـاله یکی از این دو بازیکن اســـت که با اســـتقلال به 
توافق ۳00 هزار دلاری رســـیده و برای عقد قرارداد و پشـــت 
سر گذاشتن تســـت های پزشـــکی وارد ایران شده است. 
ایـــن بازیکـــن ۲8 ســـاله فصل گذشـــته در تیم ســـارایوو 
بوسنی حضور داشـــته است. روز گذشته شایعه شده بود 
که آلمدین زیلیکیچ در تســـت های پزشکی رد شده است 
امـــا یکی از مســـئولین ایفمـــارک در گفت و گو بـــا خبرنگار 
»ایـــران«، در خصوص این شـــایعه توضیح داد: »باشـــگاه 
از مـــا خواســـته تـــا این تســـت های پزشـــکی در ســـکوت 
کامـــل خبـــری انجام شـــود امـــا در خصوص این شـــایعه 
بایـــد بگویم کـــه از بازیکن هنوز تســـتی گرفته نشـــده که 
بخواهد در آن قبول یا مردود شـــود.« این درحالی  اســـت 
کـــه برخی رســـانه های بوســـنیایی اطـــلاع داده بودند که 
اســـتقلال با این بازیکن قرارداد امضا کـــرده و اگر این خبر 
درست باشـــد، با این تفاسیر احتمالاً باشگاه بدون تست 
پزشـــکی اقـــدام به عقـــد قرارداد کـــرده اســـت. البته یک 
احتمـــال دیگر هم وجـــود دارد؛ اینکه اســـتقلال در مرکز 

دیگری از بازیکن بوســـنیایی خود تســـت گرفته باشـــد.

باشگاه در حال تسویه حساب کامل

 خروج یامگا از لیست استقلال 
قطعی است

خـــروج نام کویـــن یامگا از فهرســـت نهایی اســـتقلال برای 
فصـــل بعد قطعی شـــده و این بازیکن جایـــی در بین نفراتی 
کـــه قرار اســـت فصل بیســـت و چهـــارم برای اســـتقلال به 
میـــدان برونـــد، ندارد. یامـــگا فصل پیش به دلیـــل برخورد 
شـــدید بـــا امیـــد حامدی فـــر از حضـــور در ترکیـــب تیمش 
محـــروم شـــد و بارها مـــورد عمـــل جراحی از ناحیه چشـــم 
قـــرار گرفـــت کـــه ایـــن جراحی ها منجـــر به بهبـــودی کامل 
این بازیکن نشـــده اســـت. آخرین بررســـی ها از چشم این 
بازیکن نشـــان می دهـــد که او دیـــد مؤثر نـــدارد و نمی تواند 
فوتبال بازی کند. به همین دلیل هم باشـــگاه اســـتقلال نام 
یامگا را از لیســـت خود خارج کرده است. آخرین خبرها نیز 
از باشـــگاه اســـتقلال این موضوع را تأیید می کند و باشـــگاه 
اســـتقلال قطعاً به جای ایـــن بازیکن از یـــک گزینه خارجی 
دیگر اســـتفاده خواهد کرد. البته مسئولان باشگاه استقلال 
تـــلاش می کننـــد در فرصـــت باقـــی مانـــده مطالبـــات این 
بازیکن فرانســـوی را پرداخت کنند تا مشکلی بابت شکایت 
بازیکن ســـابق به وجـــود نیاید و کار به فیفا نکشـــد. حتی به 
یامگا گفته شـــده برای دریافت بخشی از معوقاتش به ایران 
ســـفر کند و دیداری هم با هم تیمی های خود داشـــته باشد 
اما تـــداوم حضور این ســـتاره فرانســـوی را در ترکیب آبی ها 

بایـــد تمام شـــده تلقی کرد.


